

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Tuesday, March 6, 1984

• 0938

The Chairman: Ladies and gentlemen, it is my pleasure to call the meeting to order. In accordance with its permanent Order of Reference contained in the House of Commons' permanent and provisional Standing Orders, the Public Accounts committee is resuming consideration of the Reports of the Auditor General of Canada for the fiscal years ended March 31, 1981 and 1982 and page 3.4 of Volume II of the Public Accounts of Canada, 1982-1983, both concerning the Canada Post Corporation.

We have with us today, as witnesses from the Office of the Auditor General of Canada, Mr. Kenneth M. Dye, Auditor General of Canada and Mr. D.G. Timmins, Principal, Audit Operations Branch. From the Canada Post Corporation we have Mr. René J. Marin, Chairman of the Board of Directors; Mr. R. Michael Warren, President and Chief Executive Officer; Mr. Ken Harry, Executive Vice-President, Finance and Administration; and Mr. Stewart Cooke, Executive Vice-President, Personnel and Labour Relations.

The committee appreciates the fact that you gentlemen have provided us with an opening statement. Those statements give us your position in writing in advance with respect to the items we wanted to deal with. That saves us, the committee and yourselves, valuable time and may become part of the record, as read. It also will enable us to move into questions as quickly as possible, so that we are using everybody's time expeditiously.

Statement by Mr. R.J. Marin (Chairman, Canada Post Corporation):

Mr. Chairman, may I say how pleased I am to appear again before the Standing Committee on Public Accounts. Your Committee provides Canada Post Corporation the opportunity to discuss with you both our progress and future direction.

During my appearance in March 1983, I spoke about control and accountability with reference to Canada Post Corporation. In particular I addressed the 'General Accountability Framework' proposed by the Auditor General of Canada and I discussed, in turn, each of his six areas of concern, namely: mandate and authorization, reporting, financing, directing, controlling and auditing of Crown Corporations. In my conclusion I stated that the mechanisms already in place provide an appropriate measure of accountability and control for Canada Post Corporation.

I believe that this opinion is shared by the Auditor General, as demonstrated by the most complimentary assessment he made before this Committee on March 17, 1983:

I think the Post Office Act is as good a model as you are going to find presently in Canada in terms of adequate accountability of a Crown corporation to Parliament.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mardi 6 mars 1984

Le président: Mesdames et messieurs, j'ai le plaisir de déclarer la séance ouverte. Conformément à son mandat permanent prévu au Règlement permanent et provisoire de la Chambre des communes, le Comité des comptes publics reprend l'examen du Rapport du vérificateur général du Canada pour les années financières se terminant les 31 mars 1981 et 1982 et de la page 3.4 du volume II des Comptes publics du Canada, 1982-1983, portant sur la Société canadienne des postes.

Nous accueillons aujourd'hui, comme témoins, du Bureau du vérificateur général du Canada, M. Kenneth Dye, Vérificateur général du Canada, et M. D.G. Timmins, directeur principal, Direction des opérations de vérification. De la Société canadienne des postes, nous accueillons M. René J. Marin, président du conseil d'administration; M. R. Michael Warren, président et directeur général; M. Ken Harry, vice-président exécutif, Finance et administration; et M. Stewart Cooke, vice-président exécutif, Personnel et relations de travail.

Le Comité vous remercie, messieurs, de nous avoir fourni une déclaration. Les déclarations de ce genre nous informent par écrit et à l'avance de votre position sur les questions dont nous voulions traiter. Elles nous font gagner, à vous comme à nous-mêmes un temps précieux et seront consignées au procès verbal, comme si elles avaient été lues. Nous pourrions ainsi passer plus rapidement aux questions, de façon à utiliser de la façon la plus judicieuse le temps de chacun.

Déclaration par M. R.J. Marin (président, Société canadienne des postes):

Monsieur le président, je suis très heureux de participer à la réunion du Comité permanent des comptes publics. Ces sessions permettent à la Société canadienne des postes de discuter avec vous de ses progrès, et de sa direction future.

A ma comparution devant ce Comité en mars 1983, je traitais des questions de contrôle et d'imputabilité, en ce qui concerne la Société canadienne des postes. Plus particulièrement, je traitais des six domaines que soulevait «la structure générale de rendre compte» présentée par le Vérificateur général: mandat et autorisation, présentation des rapports, financement, direction, contrôle et vérification des sociétés de la Couronne. Je déclarais, en conclusion, que ces mécanismes et d'autres, déjà en place, fournissent une mesure raisonnable de contrôle et d'imputabilité pour la Société canadienne des postes.

Je souligne que le Vérificateur général partageait certainement cette opinion, tel qu'il l'indiquait dans son évaluation élogieuse présentée devant ce Comité le 17 mars dernier:

«... je pense que pour ce qui est de la responsabilité redditionnelle d'une société de la Couronne envers le